
Forældrebestyrelsesmøde den 22. november 2021 kl. 17 - 19 

Afbud fra: Carina Abildgaard, Lennart Fongyllen  

 

Referat:  

Underskrift af tavshedspligt  

Valg af formand  

Peter Thybo Kudsk blev valgt som formand 

Valg af næstformand  

Karoline Lefevre Salmon blev valgt som næstformand 

Rækkefølge på suppleanter  

Rie Brarup Damgaard er 1. suppleant og Philip Jensen er 2. suppleant 

Gennemgang af forældrebestyrelsens opgaver  

Forældrebestyrelsen fastsætter principper for Det Gule Hus’ arbejde og for anvendelsen af budgettet 

indenfor de kommunale retningslinjer. Bl.a. de pædagogiske principper, udviklingen af det pædagogiske 

arbejde, samarbejde mellem institution og hjem, personalets sammensætning og brug af vikarer.  

Billeder af forældrebestyrelsen  

- bliver hængt op i huset og lagt på hjemmesiden.  

Madordning 2022  

§ 12 

Stk. 1. Forældrebestyrelsen i daginstitutioner har kompetence til at fravælge det kommunale frokostmåltid i 

institutionen efter de gældende retningslinjer, der er besluttet af Børneudvalget. Læs mere i vedtægten.  

Skal børnene i Det Gule Hus fortsætte med frokostordningen i 2022? 

Forældrebestyrelsen vil gerne fortsætte madordningen i Det Gule Hus.  

Lukkedage i 2022  

§ 13 

Stk. 1. Forældrebestyrelsen i daginstitutioner kan beslutte at holde lukket efter de retningslinjer, der er 

besluttet af Børneudvalget. Læs mere i vedtægten.  

Skal vi følge de kommunale lukkedage?  

Ja, vi følger trop. Lukkedagene ligger godt, hvor de er, og forældrebestyrelsen synes, det er vigtigt, at der 

ikke lukkes ned i sommerferien.  

 



 

Lukkedagene ligger således:  

11. april Tre dage før påske 

12.  april Tre dage før påske 

13.  april Tre dage før påske 

27.  maj  Fredag efter Kristi Himmelfart 

5.  juni Grundlovsdag 

24.  december Juleaften 

27.  december Dag ml. jul og nytår 

28. december Dag ml. jul og nytår  

29.  december Dag ml. jul og nytår  

30.  december Dag ml. jul og nytår 

31. december  Nytårsaften 

 

Åben legeplads  

Børneudvalget ønsker at vide, om I er interesseret i at åbne institutionens legeplads for alle borgere i 

weekenden og på lukke- og helligdage, hvis I får kompensation for det. 

Forældrebestyrelsen er bl.a. bekymrede for at legepladsen vil blive anvendt til andre formål end at lege, og 

at den kan komme til at se ud som andre åbne legepladser, hvor der ligger glasskår og andet, som 

medarbejderne så skal fjerne, før børnene igen kan lege. Det er ekstra arbejde og et stort ansvar.  

Julebrev til formanden fra borgmesteren  

I lighed med sidste år ønsker både Borgmesteren og formanden for børneudvalget at sende julekort til jeres 

bestyrelsesformænd/kvinder.  

Må adressen udleveres?  

Ja!  

Datoer for næste års møder og arrangementer i huset  

Se vedhæftede dokument over listen med begivenheder.  

Kursus for nye medlemmer  

Vi afholder kursus for nye medlemmer af forældrebestyrelserne i kommunale eller selvejende dagtilbud den 

18. januar fra kl. 17 til kl. 19 i Frederiksberg-Hallerne.  

På kurset vil vi klæde deltagerne godt på, til at deltage konstruktivt i bestyrelsesarbejdet i institutionerne. Vi 

vil blandt andet gennemgå bestyrelsens rammer og opgaver, og faciliterer en drøftelse af hvordan det gode 

bestyrelsesarbejde ser ud. 

Bodil sender link til forældrebestyrelsen.  

Dialogmøde med politikere – ingen datoer 2022  

Børneudvalget og undervisningsudvalget har tradition for, to gange årligt at holde dialogmøder med 

brugerbestyrelserne. Dialogmødet giver mulighed for en direkte dialog mellem beslutningstagerne i 



udvalgene og dig som medlem af en forældrebestyrelse eller en skolebestyrelse om aktuelle udviklingstræk 

og prioriteringer. 

Fra https://www.frederiksberg.dk/dialogmode  

Der er endnu ikke fastsat datoer for dialogmøder.  

Blå futter  

Vi vil gerne undgå at bruge så meget plast. Mange institutioner er skofri, eller kan det være forældrenes 

eget ansvar enten at medbringe egne futter og ellers tage sko af?  

Vi ønsker at begrænse vores brug af plastik, derfor er dette forslag om at droppe de blå overtræksfutter. 

Forældrebestyrelsen mener godt, at skoene kan tages af i gangen i stueetagen. Plastikfutter må gerne 

anvendes, men de skal så faciliteres af den enkelte forælder.  

Bodil laver en kampagne for at udbrede budskabet.  

Orientering fra huset  

Vi arbejder under restriktioner igen. Vi adskiller grupperne og åbner og lukker, efter bedste evne, ude.  

Bestyrelsen opfordrer til, at alle tænker på håndhygiejne og afstand. Oplever man at forældre ”glemmer” at 

vaske hænder sammen med børnene, opfordres de til at sige det til en pædagog/Bodil. 

Julefesten bliver grundet corona holdt udenfor og i en reduceret udgave. 

Vi er 33 børn i børnehaven og 21 i vuggestuen. Vi har nogle forventelige flytninger og tager derfor ekstra 

børn ind. 

Frederiksberg Kommune giver alle ledere et diplommodul i evaluering 

Den 1. 12.  starter vores nye studerende Mathilde. Hun starter i vuggestue og leger de kommende 

børnehavebørn op af trappen. Herefter er Mathilde en del af den nye lillegruppe i børnehaven. 

Victoria slutter d. 9. 12. 

Jette kommer som planlagt tilbage d. 29.11. 

Majken og Thomas flytter til Jylland og har opsagt deres stillinger. De har sidste dag henholdsvis den 31. 12. 

21 og den 31.1 2022. 

Vi indhenter leasingtilbud til en nyere bus. Det er svært at finde andre busser lige nu, og vores egen bus kan 

også fortsat repareres.  

Status budget 2021  

Vi indhenter tilbud på forskellige arbejder, der kan lette vores arbejdsgange, samt skabe bedre 

legemuligheder for børnene.  

Vi får lavet en lille terrasse ved vores nye legehuse. Endvidere får vi lavet nye stikkontakter udenfor. 

Evt.  

https://www.frederiksberg.dk/dialogmode


Vi bliver spurgt om normeringen/vagtplanlægningen er tilstrækkelig. Jesper svarer, at det er den, og at vi er 

gode til at planlægge og hjælpe hinanden på tværs af stuerne ved sygdom. Er det helt galt, kan vi købe vikar 

fra bureau.  


